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Referat af møde nr. 5 i Studienævnet for Virksomhedskommunikation og 

IT 

 
Tid: Tirsdag den 19. september 2023 kl. 10.00-12.00 

Sted: 2630-K102 

 

Dagsorden: 

1. Godkendelse af dagsorden - beslutningspunkt 
2. Meddelelser - orienteringspunkt 

- Fra formanden 

- Fra studieleder/undervisningskoordinator for cand.it (ITKO) 

- Fra studieleder for masteruddannelsen i it (MIT) 

- Fra studenterrepræsentanterne 

3. Proces i forbindelse med muligheder og begrænsninger for eksamensomlæg-

ninger i lyset af AI - drøftelsespunkt  

4. Godkendelse af tekstuelle ændringer til kursusbeskrivelser for foråret 2024 

for ITKO  - beslutningspunkt 

5. Orientering om handleplaner fra årlige statusmøder – orienteringspunkt 

6. Undervisningsevaluering – forårssemestret 2023 - drøftelsespunkt 

7. Fordeling af belastning på fagene på ITKO - drøftelsespunkt 

8. Forslag til punkter til næste studienævnsmøde/møde i uddannelsesforum 

9. Eventuelt 

 

 

Til stede: 

Bjarne Rerup Schlichter, lektor 

Christa Thomsen, professor - formand 

Christiane Marie Høvring, adjunkt 

Maja Due Kadenic, lektor 

Suvethini Kandasamy, studenterrepræsentant - næstformand 

René Nyholm Simonsen, studenterrepræsentant 

 

Desuden deltog: 

Anne Gammelgaard Ballantyne, lektor og studieleder (observatør) 

Lise Tordrup, lektor og studieleder (observatør) 

Hanne Falsig, uddannelsesrådgiver, BSS Studier 
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Fraværende med afbud: 

Keld Pedersen, lektor 

Søren Erik Nielsen, lektor 

Astrid Mathiesen Dam, studenterrepræsentant 

 

 

Punkt 1. Godkendelse af dagsorden 

Dagsordenen blev godkendt med den ændring, at processen i forbindelse med mulig-

heder og begrænsninger for eksamensomlægninger i lyset af AI flyttes fra punkt 

Eventuelt til et selvstændigt punkt (punkt 3). 

 

Punkt 2. Meddelelser 

Optagelsestal på Cand.it, ITKO  

Aarhus: 157 studerende 

Herning: 41 studerende 

 

Pga. det høje optagelsestal i Aarhus er undervisningen på 1. semester flyttet fra Tvil-

lingeauditorierne til Lille Anatomisk Auditorium. Underviserne er meget tilfredse 

med dette lokale. 

 

Optagelsestal på Masteruddannelsen i it 

Fagpakken ’Ledelse af virksomhedsarkitektur’: 25 studerende 

Masterprojekt: ingen studerende 

 

Informationsmøde på Masteruddannelsen i it 

It-vest holdt online informationsmøde på Masteruddannelsen i it den 19. september 

med fokus på de fagpakker, der udbydes i foråret 2024 på linjen i organisation. Stu-

dieleder Lise Tordrup deltog i mødet og oplyste, at der var 31 deltagere, både nuvæ-

rende og tidligere studerende.  

 

Møde i aftagerpanelet på Masteruddannelsen i it 

Der var møde i aftagerpanelet på Masteruddannelsen i it den 18. september, og der 

blev udtrykt stor tilfredshed med udbuddet af fagpakker. 

 

Studiestart 

Studiestarten på ITKO blev indledt af to introdage den 31. august - 1. september 2023 

i hhv. Aarhus og Herning med både fagligt og socialt indhold. Undervisningen er 

kommet godt i gang på begge lokationer. 

 

Valg til studienævnene på AU 

Der afholdes valg til pladserne i studienævnet den 13.-16. november 2023. Sidste frist 

for aflevering af opstillingslister er torsdag den 12. oktober 2023 kl. 12.00. Yderligere 

oplysninger kan ses på www.au.dk/valg Valgsekretariatet har oplyst, at de sender ma-

teriale ud i uge 39, og underviserne bliver opfordret til at orientere om valget bl.a. via 

slides.  

 

http://www.au.dk/valg
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Studienævnet opfordrede de nuværende studenterrepræsentanter til at genopstille. 

Hvis der bliver behov for, at studenterrepræsentanterne orienterer nærmere om val-

get og om, hvad de får ud af at sidde i studienævnet, evt. i form af udtalelser eller op-

læg, bliver de kontaktet af studieleder/studiekoordinator. 

 
Justeringer i mandattal og repræsentationsområde for Studienævnet for Virksom-

hedskommunikation og IT med virkning fra 1. februar 2024 

Mandattal Valggruppe Repræsentationsområde 

2 I Institut for Virksomhedsledelse 

2 I Institut for Forretningsudvikling og Teknologi 

4 IV, V Cand.it./Master it, BAMMC og MACC 

 

Gruppedannelsen på 3. semester på Cand.it, ITKO 

Fra studenterside blev der udtrykt ønske om, at gruppedannelsen på 3. semester lig-

ger tidligere. Studieleder og undervisningskoordinator så positivt på forslaget og vil 

implementere det til næste år. 

 
Punkt 3. Proces i forbindelse med muligheder og begrænsninger for eksa-

mensomlægninger i lyset af AI 

Forud for mødet havde mødedeltagerne modtaget sagsfremstilling, oversigtsark vedr. 

muligheder og begrænsninger ved ændring af eksamensformer i lyset af AI, notat om 

evaluering af piloteksamen med omlægning af eksamen fra WOA til WO+ med hen-

blik på at undgå brug af AI samt indmeldelsesskabelon til ændringsønsker. 

 

AU har – i tråd med øvrige danske universiteter – overordnet besluttet, at brug af AI 

ved besvarelse af eksamensspørgsmål er eksamenssnyd. AI kan dog benyttes ved den 

enkelte prøve, hvis det tydeligt fremgår af kursusbeskrivelsen. 

 

AI kan benyttes ved allerede udbudte prøver med adgang til internet, hvis det udeluk-

kende bruges som hjælpemiddel. Hvis brugen af AI skal indgå i et læringsmål, som de 

studerende udprøves i til eksamen, kræver det en ny kursusbeskrivelse, som tidligst 

kan ændres for efteråret 2024. 

 

Uddannelsesudvalget ved AU nedsatte i foråret en AI-arbejdsgruppe med bred repræ-

sentation af faglige kompetencer på fakulteterne, der bl.a. skal udarbejde anbefalin-

ger om muligheder og risici ved brug af AI-værktøjer som chatbots ved eksamen. Ar-

bejdsgruppen forventes at komme med en afrapportering senere på året, men evt. 

ændringer på kort sigt, fx ændring af eksamensformer for at undgå snyd med brug af 

AI eller netop muliggøre brug af AI, skal indmeldes senest den 1. november 2023, 

som er frist for indlevering af stamdata til efteråret 2024. Emnet har været drøftet i 

Fakultetsledelsen og Uddannelsesforum, som har fastlagt en proces for evt. eksa-

mensomlægninger. 

 

Studienævnene drøfter muliggørelse af brug af AI som hjælpemiddel eller læringsmål 

i forbindelse med eksamen. Studienævnene drøfter, hvordan man inden for de nuvæ-

rende eksamensformater kan reducere risikoen for ukorrekt brug af AI ved fx at over-

veje formulering af eksamensspørgsmål, der sætter viden og færdigheder i kontekst. 

Herefter drøftes og prioriteres evt. omlægninger af kritiske eksamener i lyset af AI. 
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Senest den 11. oktober kl. 12 skal institutterne/studienævnene indsende evt. æn-

dringsønsker til eksamensomlægninger i prioriteret rækkefølge. Den 24. oktober be-

handler fakultetsledelsen ændringsønskerne, således at stamdata kan indmeldes den 

1. november.  

 

Studienævnet identificerede to fag, der udbydes i efteråret 2024, hvor der kan være risiko 

for snyd til eksamen ved brug af AI-værktøjer. Det drejer sig om Digital ledelse og orga-

nisering samt Datadrevet forretningsanalyse. Studieleder Anne Gammelgaard Ballan-

tyne går i dialog med de kursusansvarlige med henblik på afklaring af, om der er be-

hov for en ændring af eksamensformatet, eller om der kan ske tilpasninger inden for 

det nuværende eksamensformat med spørgsmål, der reducerer risikoen for ukorrekt 

brug af AI.  

 

Studielederens indstilling til, om der vurderes at være behov for ændring af eksa-

mensformer, fremsendes senest den 3. oktober til en kort skriftlig høring i studienæv-

net med svarfrist den 6. oktober kl. 10. 

 

Studienævnet vurderer som udgangspunkt, at selve de skriftlige produkter fremover 

bør fylde mindre og analysen mere set i lyset af AI.  

 

Studieleder Lise Tordrup oplyste, at AI ikke opleves som kritisk på Masteruddannel-

sen i it, da de studerende i vidt omfang i eksamenssammenhæng arbejder med kon-

krete cases fra deres egen virksomhed/organisation. 

 

Afslutningsvist blev det fremhævet, at der også er brug for koordinering på tværs, så 

det ikke ender med for meget silotænkning med ét sæt regler for hver uddannelse. 

 

Punkt 4. Godkendelse af tekstuelle ændringer til kursusbeskrivelser for 

foråret 2024 for ITKO   

Som bilag til punktet var der fremsendt kursusbeskrivelser for Digital kommunika-

tion og Digital forretningsudvikling. 

 

Studielederen redegjorde for baggrunden for ændringerne i kursusbeskrivelsen for 

Digital kommunikation, hvor der er sat fokus på digitaliseringens rolle i organisati-

onskommunikation i bred forstand frem for fokus på specifikke digitale kommunika-

tionsplatforme. Interessenter er ændret til stakeholdere, som er den terminologi, der 

bruges inden for kommunikationsteori. 

 

I Digital forretningsudvikling er der foretaget enkelte ændringer i prøvebeskrivelsen 

på baggrund af et ønske om lidt større fleksibilitet. I stedet for at der skal være tale 

om en kortlægning af den eksisterende og nye forretningsmodel, kan der nu være 

flere fokusområder inden for fagets rammer. 
 

Kursusbeskrivelserne blev godkendt med de foreslåede ændringer. 
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Punkt 5. Orientering om handleplaner fra årlige statusmøder 

På de årlige statusmøder sættes der fokus på uddannelsen som helhed, og mødet ta-

ger afsæt i bl.a. datapakker og studielederberetning. Som resultat af den årlige status 

fastlægges en handleplan for uddannelsen.  

 

Som bilag til punktet var der fremsendt referat og handleplan for de uddannelser, der 

hører under studienævnet. 

 

Studieleder Anne Gammelgaard Ballantyne gennemgik punkterne på handleplanen 

for cand.it, som omhandler bemandingsplaner og studiemiljø i hhv. Aarhus og Her-

ning. 

 

Vejledere fremgår ikke af bemandingsplanerne, da data trækkes fra kursusbeskrivel-

serne. Ved de større fag kan én underviser ikke være vejleder for samtlige ca. 150 stu-

derende i Aarhus, og der er derfor tilknyttet flere vejledere til et fag, og de bør frem-

over fremgå af bemandingsplanerne. 

 

I Aarhus har de studerende undervisning to forskellige steder. Studiekoordinator har 

taget kontakt til projektlederen på Campus 2.0, som også arbejder med studiemiljø i 

det nordøstre hjørne. Der er blevet indrettet et rum specielt til ITKO-studerende i det 

nordøstre hjørne, da de ikke har undervisning på Fuglesangs Allé på 1. semester. 

 

I Herning handler punktet studiemiljø om at få de studerende til at bruge campus 

mere, da der er mange pendlere. 

 

Studieleder Lise Tordrup redegjorde for handleplanen for Masteruddannelsen i it, 

som omfatter fem handlepunkter: 

 

Undersøgelse af den rigtige balance i forhold til anvendelsen af gæsteforelæsere, fo-

kus på tiltag der kan mindske sårbarheden på studieturen i forhold til samarbejdsuni-

versitet og underviser, undersøgelse af om det primært er den tredje eksamen (pro-

jektrapport efterfulgt af mundtlig eksamen), de studerende udebliver fra, revurdering 

af fagpakkernes struktur og eksamensformer samt styrkelse af alumne-delen. 

 

Kommunikationsuddannelserne og Masteruddannelsen i digital innovation er under 

afvikling, og handleplanerne for disse uddannelser har derfor fokus på at sikre en for-

nuftig afvikling af uddannelserne. 

 

Studienævnet tog handleplanerne for uddannelserne til efterretning, og der var ikke 

yderligere bemærkninger. 

 

Punkt 6. Undervisningsevaluering – forårssemestret 2023 

Mødedeltagerne havde som bilag til punktet modtaget evalueringsrapport fra forårets 

undervisning på ITKO-uddannelsen i Aarhus og Herning samt opdateret procedure 

for opfølgning på kursusevalueringer på Cand.it, ITKO. 
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I henhold til proceduren for opfølgning kræver fag i grøn kategori (dvs. at indikatoren 

for det samlede udbytte er på 3,8 eller derover) som udgangspunkt ingen handling. 

Fag i gul kategori (dvs. at indikatoren for det samlede udbytte er mellem 3,2 og 3,8) 

klares i dialog mellem studieleder eller uddannelseskoordinator og underviser (typisk 

i form af en uformel aftale om, hvorvidt der skal justeres på faget, inden det udbydes 

igen, og i givet fald hvordan). For fag i rød kategori (dvs. at indikatoren for det sam-

lede udbytte er under 3,2) skal der ske skriftlig opfølgning. 

 

Der er ingen fag i rød kategori på uddannelsen, og studienævnet vurderede, at evalue-

ringsresultaterne generelt ser fine ud. 

 

På et fag er det samlede udbytte faldet. Undervisningskoordinator redegjorde for, at 

de studerende med en bachelorbaggrund i international virksomhedskommunikation 

har fået et nyt fag på uddannelsen, der har givet en del overlap til faget på ITKO. Det 

kan være svært helt at undgå overlap, da de studerende kommer med meget forskel-

lige bachelorbaggrunde, men der vil blive foretaget mindre justeringer og omstruktu-

reringer til næste forår, hvor man bl.a. vil forsøge at undgå et for stort litteraturover-

lap. 
 

Punkt 7. Fordeling af belastning på fagene på ITKO 

Punktet er sat på dagsordenen efter ønske fra de studerende, og forud for mødet 

havde mødedeltagerne modtaget et diskussionsoplæg udarbejdet af Søren Erik Niel-

sen, Bjarne Rerup Schlichter og Keld Pedersen. 

 

I oplægget har underviserne anslået, hvor meget tid der skal bruges i de enkelte kurser 

på 1. semester, og hvordan disse timer er fordelt over de enkelte måneder. Tallene er 

dog behæftet med en vis usikkerhed. For faget Softwareudvikling er de studerendes 

forudsætninger meget forskellige. Studerende med en mere teknisk baggrund og stu-

derende, som har haft programmeringsfag på deres bacheloruddannelse, bruger min-

dre tid end angivet, og andre studerende vil opleve et større tidsforbrug. 

 

Der var enighed om, at notatet er et rigtig godt oplæg til forventningsafstemning med 

de studerende, og det blev drøftet, hvordan man får det til at leve i organisationen. Skal 

det fx deles med de øvrige fagansvarlige, som måske kunne udarbejde et lignende in-

spirationsoplæg ud fra samme model? 

 

Studienævnet besluttede at sætte et punkt på næste studienævnsmøde om tilbagemel-

ding på fordeling af belastning på fagene på ITKO. 

 
Punkt 8. Forslag til punkter til næste studienævnsmøde/møde i uddan-

nelsesforum 

 

Der blev foreslået følgende punkter til næste studienævnsmøde 

 Drøftelse af fordele og ulemper ved at tilbyde online eksamen på MIT 

 Godkendelse af kursusbeskrivelser for foråret 2025 på MIT 

 Godkendelse af ændringer til stamdata for efteråret 2024 på ITKO 

 Tilbagemelding på fordeling af belastning på fagene på ITKO 

 Opdatering af delegationsskrivelsen 
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 AI som et on-going diskussionspunkt 

 
 

Punkt 9. Eventuelt 

 

Emner, der ønskes drøftet med aftagerpanelet, kan meldes ind til studieleder Anne 

Gammelgaard Ballantyne. 

 

 

Mødet sluttede kl. 12.00. 

 

 

Christa Thomsen   Hanne Falsig  

Formand    Referent  


